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Spørgsmål nr. 406 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes redegøre for, hvad politiets indsats i forbin-
delse med bekæmpelse af handel med cannabis på Christiania 
har kostet årligt siden 2004 og frem til i dag.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 
fra Københavns Politi, som har oplyst, at politikredsen ikke har 
mulighed for nærmere at isolere udgifterne til bekæmpelse af 
cannabis på Christiania – eller i forhold til bekæmpelse af han-
del med andre typer af narkotika – idet der ikke føres særskilte 
konti på området. 

Københavns Politi har samtidig mere generelt oplyst, at det af 
polititaktiske og efterforskningsmæssige grunde i øvrigt er po-
litikredsens praksis ikke at oplyse, hvilke ressourcer der an-
vendes i forbindelse med konkrete politiindsatser.

Det kan supplerende oplyses, at den politimæssige indsats på 
Christiania gennem mange år har været et prioriteret område i 
den samlede opgavevaretagelse for Københavns Politi. 

Politikredsen overvejer løbende, hvilke strategier der er mest 
hensigtsmæssige i forbindelse med den målrettede indsats over 
for bestemte grupperinger og lokaliteter med henblik på at op-
nå de bedste resultater. Politiets indsats på Christiania har såle-
des også gennem årene været genstand for ændringer og juste-
ringer.”

Der henvises i forlængelse heraf til omtalen af den nyoprettede enhed un-

der Københavns Politi, Task Force Pusherstreet, i den samtidige besvarelse 

af spørgsmål nr. 408 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.


